

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : TUAN WONG TIEN FATT @ WONG NYUK FOH
[SANDAKAN]
TARIKH : 22.3.2017 (RABU)

Tuan Wong Tien Fatt @ Wong Nyuk Foh [Sandakan] minta **MENTERI PERDAGANGAN DALAM NEGERI, KOPERASI DAN KEPENGGUNAAN** menyatakan sebab-sebab kekurangan minyak masak subsidi di pasaran. Berapakah peruntukan Kerajaan digunapakai di dalam subsidi minyak masak setiap tahun dan berapa volume minyak masak keseluruhannya daripada subsidi tersebut.

JAWAPAN:

Tuan Yang Di-Pertua,

Pada masa ini, isu gangguan bekalan minyak masak bersubsidi telah semakin berkurangan berbanding ketika tempoh peralihan pengurusanannya pada penghujung tahun 2016 yang lalu.

Walau bagaimanapun, permintaan terhadap minyak masak bersubsidi didapati meningkat secara mendadak terutama pada musim perayaan sepertimana yang berlaku semasa sambutan Tahun Baru Cina baru-baru ini. Dalam hal ini, Kementerian ini telahpun mengeluarkan arahan kepada kilang penapis dan syarikat pembungkus

minyak masak untuk memastikan bekalan minyak masak adalah mencukupi di pasaran.

Selain itu, aktiviti penguatkuasaan serta pemeriksaan mengejut turut dilaksanakan secara berkala oleh pihak penguatkuasa Kementerian ini ke kilang penapis, syarikat pembungkus serta premis pemborong dan peruncit di seluruh negara bagi memastikan tiada pihak yang mengambil kesempatan menyorok minyak masak bersubsidi.

Sekiranya didapati berlaku aktiviti menyorok minyak masak dengan tujuan menjual melebihi harga yang ditetapkan oleh Kerajaan, peniaga tersebut boleh disabitkan kesalahan di bawah peruntukan Akta Kawalan Bekalan 1961 dan Akta Kawalan Harga dan Anti Pencatutan 2011 dan seterusnya dikenakan tindakan rampasan atau sitaan barang, penggantungan atau pembatalan lesen.

Sehingga 1 Mac 2017, sebanyak 249,512 pemeriksaan telah dijalankan ke atas kilang penapis, syarikat pembungkus, pemborong dan peruncit dan hasilnya 49 kes telah diambil dengan nilai ram RM705,630.56 telah diambil. Manakala 26 kes telah dikenakan kompaun dan 14 kes telah dihadapkan ke mahkamah atas pelbagai kesalahan termasuklah menyorok bekalan minyak masak.

SOALAN (57)

**PEMBERITAHUAN PERTANYAAN
DEWAN RAKYAT, PARLIMEN MALAYSIA**

PERTANYAAN : LISAN

**TARIKH : 22 MAC 2017
[RABU]**

**DARIPADA : YB DR ONG KIAN MING
[SERDANG]**

SOALAN :-

YB DR ONG KIAN MING [SERDANG] minta PERDANA MENTERI menyatakan jumlah kos perbelanjaan Kerajaan yang diperuntukkan kepada program "Global Transformation Forum" yang akan diadakan di Kuala Lumpur pada 22-23 Mac, 2017

JAWAPAN :-

Tuan Yang di-Pertua,

Untuk makluman Ahli Yang Berhormat, Program Transformasi Nasional (NTP) adalah satu program yang telah diperkenalkan oleh Y.A.B Perdana Menteri dengan matlamat khusus iaitu untuk menjadikan Malaysia sebuah negara maju yang berdaya saing menjelang tahun 2020. Program ini mengadaptasi metodologi "Big Fast Result" (BFR) yang bermaksud keberhasilan besar yang pantas dan serta-merta . Ia merupakan satu pendekatan yang sistematik dan berstruktur yang berasaskan diagnosis, perancangan, pelaksanaan dan maklum balas yang jelas; dilaksanakan secara bertahap bagi memastikan setiap langkah adalah telus dan mempunyai akauntabiliti. Metodologi ini, telah diterapkan dengan jayanya untuk pelaksanaan NTP, dan ia diaplikasikan bersama-sama dengan Petunjuk Prestasi Utama di kalangan Kementerian, Mesyuarat Jawatankuasa PEMANDU dan Metodologi Penyelesaian Masalah bagi merealisasikan transformasi serta menambah baik proses berkaitan tadbir urus dan pelaksanaan keseluruhannya. Ia juga adalah suatu kaedah yang digunakan bagi menilai setiap inisiatif yang dijalankan agar mempunyai matlamat yang

realistik mengikut kesesuaian faktor persekitaran yang merangkumi sosial dan ekonomi.

Untuk makluman Yang Berhormat, kaedah ini telah berjaya menarik minat negara-negara luar kerana keberkesanannya di dalam menangani isu sosial ekonomi di Malaysia. Untuk memastikan kita dapat menggunakan peluang ini untuk mewar-warkan pencapaian Malaysia dan juga memupuk hubungan di kalangan peserta negara – negara maju dan sedang membangun, Global Transformation Forum (GTF) akan dianjurkan pada 22 dan 23 Mac 2017.

Global Transformation Forum (GTF) adalah merupakan satu platform antarabangsa yang bertujuan mengumpul dan menemukan pemimpin-pemimpin kerajaan, pembuat dasar utama, ketua-ketua industri dan organisasi global serta pakar-pakar antarabangsa di dalam bidang masing-masing dan pihak berkepentingan untuk berdialog secara kolektif, berkongsi pengalaman dan pandangan dan menggalakkan perkongsian amalan terbaik peringkat global serta pemerhatian mereka mengenai bagaimana pendekatan transformasi sosio-ekonomi global yang berkesan boleh dibentuk. Matlamat GTF 2017 adalah untuk membangunkan satu keazaman transformasi untuk menangani isu-isu

sosio-ekonomi utama yang boleh memberi kesan kepada negara-negara di seluruh dunia.

Kerajaan juga yakin dengan penganjuran GTF 2017 sekaligus dapat mengetengahkan Malaysia sebagai sebuah *emerging country* yang mempunyai peluang yang besar di peringkat global yang memacu program transformasi sebagai satu titik tolak kepada pembaharuan demi mencapai cita-citanya untuk memperoleh status negara maju yang berdaya saing pada tahun 2020.

Forum antarabangsa ini telah mendapat peruntukan khas sebanyak RM15 juta daripada Kerajaan untuk menanggung kos operasi yang terdiri daripada kos perbelanjaan mengundang para penceramah antarabangsa yang disegani termasuk ketua-ketua negara, penceramah bertauliah dan individu-individu tertentu yang menggalakkan inspirasi peribadi, serta pameran transformasi yang melibatkan negara-negara seperti Tanzania, Afrika Selatan, Oman, India dan juga badan-badan korporat.

GTF juga dapat mengembangkan keyakinan negara luar terhadap perkembangan sosial ekonomi Malaysia dan minat yang ditunjukkan

oleh negara-negara membangun yang lain terhadap Malaysia, yang pasti dapat dijana atas platform ini hasil usaha perkongsian daripada para peserta dan pihak yang berkepentingan dari dalam dan luar negara. Kerajaan percaya GTF dapat mendatangkan impak besar dan positif kepada Malaysia di arena antarabangsa dari segi ekonomi mahupun sosial.

Sekian, terima kasih.

22 Mac 2017